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Torsdagen 30 november klockan 14:00-16:30 
 
Plats 
KS-salen, Kalmar stadshus 
 
Omfattning 
§§36-47 
 
Närvarande ledamöter deltagande fysiskt 
Melker Labory Kommunledningskontoret  
Anna Flink  Kommunledningskontoret 
Magnus Uhr  Landsbygdsnämnden   
Roger Holmberg Socialnämnden 
Marie Simonsson Utbildningsnämnden 
Lasse Johansson Kultur och fritidsnämnden 
Peter Akinder  Samhällsbyggnadsnämnden  
Johanna Petersson Servicenämnden 
Dzenita Abaza Kommunstyrelsen 
Olle Olson  Nämnden för integration och arbetsmarknad 
Måns Linge  Omsorgsnämnden/Kultur och fritidsnämnden 
Barbro Andersson Servicenämnden 
Emma Jonasson Länsförsäkringar Kalmar län 
Bitte Gudmundsson Utbildningsnämnden 
Liselotte Ross Kommunstyrelsen 
Leila Ben Larbi Samhällsbyggnadsnämnden  
Richard Deichmann  Socialnämnden 
 
Närvarande ledamöter deltagande digitalt 
Frida Boklund Företagarna 
Nikolaos Kalcidis Kommunpolis 
Jonas Hellberg Fastighetsägarna 
Therese Meiton Linnéuniversitetet 
Christopher Dywik Kommunstyrelsen 
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§ 36 
Inledning 
Dzenita Abaza, ordförande, hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. 
 
§ 37 
Val av justerare 
Olle Olson utses att justera mötesprotokollet. 
 
§ 38 
Fastställande av dagordningen 
Dagordningen fastställs med tillägg av en extra punkt, Kalmarhem och Kalmarsunds 
gymnasieförbunds deltagande i lokala BRÅ, som inte framkom i kallelsen/inbjudan.  
 
§ 39 
Information från chefssamrådet 
Anna Flink 
Anna Flink informerar om chefssamrådets arbete under senare delen av hösten. Förutom 
grundarbetet med fokus skola, boende, näringsliv och sysselsättning talade Anna om tre punkter. 
Den första handlar om arbetet med folkbokföringsbrott där samverkan är på gång med till 
exempel Kalmarhem. 
 
Den andra punkt Anna lyfte fram var att Mötesplatserna kommer att få ytterligare förstärkning i 
form av omdisponering av ekonomiska medel och däri fler personal. Det finns samsyn i 
chefsamrådet kring vikten av Mötesplatserna. Extra personal handlar också om ett 
arbetsgivarperspektiv där ensamarbete bör undvikas. 
 
I chefssamrådet har även metoderna ”Barn och unga i organiserad brottslighet” (BOB) och ”Rätt 
kurva” diskuterats. Det är två metoder som det talas om mer och mer på nationellt plan. 
Chefssamrådet ska undersöka dessa närmare och fundera kring om och hur koncepten kan vara 
aktuella för Kalmar kommuns del. Idag arbetar vi bland annat med SSPF och SIG.    
 
§ 40 
Polisens och kommunens gemensamma lägesbild 
Nikolaos Kalcidis och Melker Labory 
Nikolaos Kalcidis delger polisens lägesbild. Tillgreppsbrott och narkotika sticker delvis ut. En 
brottstyp som ökar generellt är bedrägerier. Niko delger även en sammanställning av EST-
mötena vecka 40 till och med vecka 48. Generellt har påverkan varit låg. Norrliden särskiljer sig 
under perioden på grund av knivdådet och skjutning med soft-air-gun mot en lägenhet. 
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Melker Labory presenterar data från Embrace. Totalt 51 rapporter. Främst handlar det om 
samlingar av personer och sedan rapporter om skadegörelse. I Embrace är det Lindsdal som 
särskiljer sig och under hösten har möten hållits i form av platssamverkan för att arbeta med och 
fånga situationen.  
 
Kommunen har också haft möten med företrädare för köpcentrumen Baronen/Hans och 
Giraffen. Köpcentrumens lägesbild är att snatterier och stölder ökat under hösten. De ser att 
skadegörelsen eller nedskräpning är mer normal eller minskat. Ungdomshäng kring 
köpcentrumen har både minskat och ökat. De ser att inslag av narkotika och alkohol 
förekommer, men att det haft låg påverkan på deras verksamheter under hösten. De har haft 
enskilda händelser som stuckit ut.   
 
Melker redogör också kort för Sociala kompassen. Kalmar kommun har i jämförelse med andra 
kommuner haft en gynnsam utveckling. Inom kommunen går det dock att se en ökad 
polarisering mellan olika områden. Samtliga områden har fått det bättre, men några områden 
halkar efter. Det är också tydligt att det finns skillnader mellan könen. Kvinnor har högre 
utbildning och sämre hälsa än männen. Män har högre inkomst än kvinnor. En åldrande 
befolkning är också något att beakta.    
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§ 41 
Erfarenheter från Södertälje 
Anna Flink 
Anna berättar om Pax som metod. Ett sätt att arbeta som de använde sig av i Södertälje. Pax 
involverar hela kommunen. Pax handlar i grunden om att vara kritiskt granskande. Att våga ställa 
frågor och inte ta saker och ting för givet. Ett exempel kan vara att ställa frågan om varför ett 
företag vill etablera sig i kommunen? Systematik är en viktig del av Pax och i Pax arbetade man 
parallellt i tre tidsperspektiv. Prevention här och nu och prevention på medellång sikt. Sedan 
arbetade man med social hållbarhet på lång sikt. Viktigt är också att vara modig och att hjälpa och 
stötta varandra.   
 
§ 42 
Fastighetsägarna 
Jonas Hellberg 
Jonas Hellberg informerade om Fastighetsägarnas förslag för att öka tryggheten i och omkring 
fastigheter. Fastighetsägarna ser att många åtgärder behövs och samverkan är centralt. 
Fastighetsägarna har i unik position och i lägesbildsarbetet kan de bidra med kunskap. 
Fastighetsägarna ser behov av att ”lagen” ska uppdateras. Jonas lyfte fram sex punkter enligt 
följande:  
 
Svartuthyrning av bostäder där bland annat polisen måste prioritera denna brottslighet och 
fastighetsägarna måste få ökade möjligheter att kontrollera hyrestagarna. Sedan måste det vara 
obligatoriskt att ange om det finns inneboendes.  
 
Folkbokföringsbrott där möjligheten att dela information mellan myndigheter måste bli enklare. 
Skatteverket behöver även stärka sitt tillsynsarbete och fastighetsägarna måste få ökade 
möjligheter att kontrollera och enklare vägar att anmäla misstankar.  
 
Brott i lokaler och bostäder som bland annat handlar om att det ska vara enklare att säga upp 
kriminella hyresgäster och att fler brottstyper bör kunna leda till uppsägning.  
 
Felparkerade och övergivna fordon där det behöver bli lättare att flytta felställda och övergivna 
fordon. Vidare behöver kommunen bistå fastighetsägare i denna fråga. 
 
Köpcentrum och gallerior där lagen om tillträdesförbud behöver skärpas och utökas. 
 
Attraktiva och trygga platser där fastighetsägarna ser att fler möjligheter behövs för att avvika 
från detaljplanen. Till exempel behövs levande bottenvåningar och stråk där människor trivs bra 
och där det finns ett flöde längre tid och vid olika tider på dygnet.    
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§ 43 
Företagarna 
Frida Boklund 
Frida Boklund inledde med att berätta om Företagarna. Bland annat berättade hon att 
Företagarna inte är en branschspecifik organisation och att de företräder cirka 60 000 företagare. 
Av alla företag i Sverige är cirka 99 procent småföretagare och de utgör en viktig del för de 
kommunala skatteintäkterna. Företagarnas medlemsundersökning inför valet 2022 visade att lag 
och ordning var den näst viktigaste frågan. Många av Företagarna upplever inte att de för 
tillräcklig trygghet och säkerhet för sina skattepengar och många tycker inte att polisens närvaro 
är tillräcklig. Polisiär närvaro är också en åtgärd som näringslivet efterfrågar. Många företagare 
upplever inte heller att kommunens brottsförebyggande arbete är tillräckligt för att de ska känna 
sig trygga. Att involvera företagarna utifrån den nya lagstiftningen om kommunernas 
brottsförebyggande ansvar beskrivs av Frida som centralt. Tre lokala insatser som Företagarna ser 
som viktiga är följande: 
 
Integrera trygghetsfrågorna i näringslivsarbetet. 
 
Involvera näringslivet i den fysiska planeringen. 
 
Försvåra vardagen för kriminella aktörer. 
 
§ 44 
Kalmarhem och Kalmarsunds gymnasieförbunds deltagande i lokala BRÅ 
Dzenita ger ett förslag om att representant Kalmarhems styrelse och representant för 
Kalmarsunds gymnasieförbunds direktion stående ska bjudas in till lokala BRÅ. Mötet godkänner 
förslaget.   
 
§ 45 
Övrigt 
Inget behandlas under övrigt.  
 
§ 46 
Detta tar jag med mig 
Dzenita informerar om att rådet framöver kommer att avslutas med en fråga om vad var och en 
tagit med sig från mötet.  
 
§ 47 
Ordförande avslutar mötet 
Ordförande Dzenita avslutar mötet. 
 
Nästa lokala BRÅ kommer att hållas torsdag 15 februari 2024 klockan 13.00 till 15.30 i KS-salen.  
 
Kalenderhändelser kommer att skickas ut till alla lokala BRÅ-möten för 2024. 
 


